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Abstract

         This study is conducted in El Getaina area, with the objectives of  

quantifying the values, benefits, Socio-economic Aspects and the negative 

Impacts of mesquite. In addition to study attitude and perception of the local 

people towards Mesquite. Also to investigate the rate and extent of Mesquite 

spread, in El Getaina town and surrounding area.

         The study revealed that Mesquite is widely spreading along the White 

Nile  banks  and  extended  to  El  Getaina  area.  It  is  a  strong  invader  and 

creating several problems to local people by causing hindering the freedom 

of movements, in the region and blocking the entry to the Nile banks.

         In spite of dislike perception of local people towards existence of  

mesquite in the area, Mesquite as a tree provides a wide range of benefits to 

the communities in the area. 71% of respondents agree with the spine of 

mesquite is harmful. The most important use of Mesquite is represented by 

fuel wood energy whereas 73% of respondents in the area use mesquite as 

fuel wood, and 79% of respondents use mesquite for fire wood. The use for 

construction is limited to low percentage of the people in the study area it 

may be, due to unsuitability of wood size for that purpose. The timber of 

other indigenous species for construction and furniture is more preferred. 

However, the share of mesquite  in charcoal making is 86% may be due 

availability of wood. 77% of respondents at breeding animals, they agree 

with  the  main  dominant  and  available  range  plant  is  mesquite.  70%  of 

respondents believe that mesquite has negative impact on pasture. However, 

71% of respondents want to get rid it.    

         The present study indicated the need for management planning so as to 

control the extent and spread of Mesquite in less fertile or degraded regions, 

and species selection that satisfy multiple objectives in El Getaina area.
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البحث خلصةة

 وآثساره السكسسكيت وفوائسسد قيمسسة معرفسسة بهسسدف القطينسسة، بمنطقسة الدراسسسة هذه اجريت

 تهسسدف بالنطقسسة. كمسسا السكسسكيت لوجسسود قبسسولهم ومسسدى الحلييسس السسواطني وعلقسسة الجانبيسسة

ًا الدراسة القطينة. منطقة في السككيت انتشار ومدى سعة معرفة ايض

 طسسول علسسى كسسبية  بصسسورة  النطقسسة فسسي منتشسسة  السكسسكيت ان الدراسسسة مسسن اتضسسحت

 كعسسائق للمسسواطني، الشسساكل لبعسسض أدى ممسسا القطينسسة لنطقسسة الجسساور البيض النيل شيط

النيل. مداخل وأغلق  الطرقات في الحركة لحرية

 فوائسسد تقسسدم أنهسا إل السكسسكيت شسسجرة  إتجاه في للمواطني اليجابية غي النظرة  رغم

 وغيهسا، الوقسود حطسب و الرمسال وتثسبيت العلسف مثسل  النطقسة فسي الحلية للمجتمعات جمة

 السكتهدفي , % من73 ذلك أكد حيث الستخدامات، أهم من كوقود السككيت استعمال ويعتب

 %86 الفحسسم اسسستخراج في % , ومسكاهمتها69حريق كحطب السككيت باستعمال يختص فيما

 النطقسسة. امسسا فسسي السكسسائدة  العلف انواع اكث من بانها السكتهدفي % من77 ذاتها اكد وكعلف

 قسسرار على يوافقون % منهم71و السكتهدفي % من70 ذلك اكد حيث للمرعى الجانبية اثارها

 الخسسرى النسسواع اخشسساب محسسدود. وان يعتب والحماية للبناء السككيت استعمال البادة ،. اما

ًل. أكث إستعما
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 غيسس النسساطق فسسي السكسسكيت انتشسسار مسسن للحسسد الفنيسسة الدارة  ضسسورة  الدراسسسة أكسسدت

التعددة . بالغراض لتفي الشجار من الناسبة النواع فيها. وإختيار الرغوبة
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